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стабильности позволяет нижняя релаксация величин КИН, используемых для определения l  и 
 : 

 [ ] [ ] [ 1] (1 )u i iK K URF K URF−=  +  −  , 
где [0,1]URF  – коэффициент нижней релаксации; верхние индексы означают: [u] – 
релаксированное значение; [i], [i-1] – значение с текущего и предыдущего расчётного шага. 

На рис. 1б показаны серыми линиями последовательные расчётные фронты трещины в 
диске АГТД, полученные без использования релаксации, чёрными – с использованием. 
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Some results of finite element modeling (FEM) of stable crack growth in main parts of an 

aviation gas turbine engine (AGTE) are contained in the article. Crack growth simulation was 
implemented according to the industry used approach which main statements are described in the 
articles [1-3] and others. Also descriptions for new modeling aspects used in the current work are 
provided which in authors’ opinion are essential for accuracy improvement and effort decrease of the 
simulation. 
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